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1. Inleiding 

Op 8 juli 2016 heeft de gemeente Barneveld een convenant getekend met GIF voor de aanleg van glasvezel 
in het buitengebied van de gemeente Barneveld. Afgelopen tijd is gebleken dat de eerder genoemde 
planning, vraagbundeling deelgebied 1 in november/december 2016, niet haalbaar is. Hierover is de raad in 
december 2016 geïnformeerd. Echter, de planning die destijds is gepresenteerd blijkt ook niet door GIF 
waargemaakt te kunnen worden 

Met het bijgevoegde memo informeren wij u over de stand van zaken van het project. 



 

 
  

Memo 
 

  

 
Datum: 

4 januari 2017 
 

  

Onderwerp:  Raadsmemo stand van zaken breedband januari 2017 
 
 

Ter attentie van:  Gemeenteraad 

Afzender:  College van B&W 

  Op 14 december heeft wethouder Van den Hengel samen met de andere 
wethouders van de stuurgroep ‘Breedband Buitengebied Regio FoodValley’ met 
CIF (Communication Infrastructure Fund) gesproken over de voortgang van de 
aanleg van glasvezel in het buitengebied van de Gelderse FoodValley-gemeenten 
(Barneveld, Ede, Nijkerk, Scherpenzeel en Wageningen).  
 
De noodzaak om in het buitengebied te beschikken over snel internet wordt 
steeds groter. Van deze urgentie is het college zich terdege bewust. Daarom 
werken wij er binnen onze mogelijkheden hard aan om het proces te faciliteren en 
te versnellen.  
 
Met deze memo informeren wij u over de stappen die gezet zijn en worden voor de 
aanleg van glasvezel in het buitengebied van de gemeente Barneveld. 

 
Rol overheid 
Het is goed om te vermelden dat breedband geen nutsvoorziening is, waardoor de 
overheid niet als opdrachtgever optreedt en gehouden is aan regels omtrent 
staatssteun. De gemeente is afhankelijk van marktpartijen die voor eigen rekening 
en risico willen investeren in een grootschalig breedband-netwerk.  
 
Gedurende de zomer van 2016  heeft de gemeente keuzes gemaakt in leges, 
degeneratiekosten en aanlegdiepte om maximaal faciliterend te zijn voor 
marktpartijen. Op dit moment heeft CIF zich als investeerder bij de gemeente 
gemeld. Met hen zijn de faciliterende mogelijkheden verder uitgewerkt in 
afspraken en vastgelegd in een convenant. De gemeenten Barneveld, Ede en 
Nijkerk hebben inmiddels het convenant ondertekend. In Wageningen en 
Scherpenzeel wordt de laatste hand gelegd aan het convenant (maar dit is niet 
bepalend voor de start in de FoodValley). 
 
Stand van zaken 



De gemeente is nu afhankelijk van de realisatieplanning  van CIF en voert daarover 
frequent overleg. Eind november zou CIF haar realisatieplanning bekend maken 
voor de FoodValley. Hiermee zou duidelijk worden wanneer de vraagbundeling 
voor deelgebied 1 (omgeving Lunteren en een deel van Barneveld) van start kon 
gaan.  
 
In december heeft CIF de wethouders van de stuurgroep echter geïnformeerd dat 
meer tijd nodig is om de ervaringen van de eerste realisatiegebieden te evalueren.  
 
Perscommuniqué CIF (december 2016) 
In de bewoordingen van CIF: 
“Tot voor kort hadden 500.000 afgelegen woningen in Nederland geen zicht op snel 
internet. De lange afstanden tussen woningen spelen een belangrijke rol, maar ook 
geografische en natuurlijke barrières maken het project operationeel en financieel 
complex. Na lange voorbereidingen is het toch gelukt om voor de eerste keer in 
Nederland op grote schaal moderne glasvezelnetwerken in het buitengebied te 
realiseren. In nauwe samenwerking tussen investeerders, serviceproviders, 
overheden, aannemers en lokale bewonersinitiatieven wordt nu gebouwd aan de 
glasvezelnetwerken in Overijssel en Gelderland. 
 
Het afronden van 10 succesvolle glasvezelcampagnes en het bouwen van 
glasvezelnetwerken voor 30.000 adressen vormen een belangrijke mijlpaal. CIF 
grijpt dit moment aan om terug te kijken op de eerste ervaringen die kenmerkend 
zijn voor het buitengebied en voor een project met deze omvang. Denk daarbij aan 
de ervaringen met de ‘4% maatwerkadressen’, de grote geografische en natuurlijke 
verschillen per gebied zoals waterwegen, bodemsoorten en bomen, het sneller 
opschalen van de organisatie door de succesvolle vraagbundelingen en de 
afspraken die nodig zijn met overheden over bijvoorbeeld graafdieptes. 
 
Deze ervaringen zijn hard nodig om structureel verder te kunnen bouwen aan de 
ambitie om het hele buitengebied van de Foodvalley en ook voor heel Nederland 
toegang te bieden tot snel internet. Maar het evalueren van deze ervaringen kost 
tijd en veranderingen hebben grote impact op alle betrokken partijen. Daarom is 
eerst opdracht gegeven voor een gedegen marktonderzoek. Naar verwachting kan 
CIF de resultaten van dit onderzoek eind januari delen met betrokken partijen. Op 
basis van de onderzoeksresultaten en de reacties hierop, beoordeelt CIF hoe de 
investeringen in glasvezelnetwerken betaalbaar blijven voor iedereen en wanneer 
nieuwe glasvezelcampagnes worden opgestart.” 

 
Vervolg 
CIF is zich bewust van haar verantwoording naar de convenanthouders. De 
wethouders van de regionale stuurgroep hebben daarom met CIF afgesproken om 
hen begin februari verder te informeren en te betrekken bij het proces van 
realisatie. Dan wordt meer duidelijk over o.a. het aanbod naar bewoners, 
oplossingen voor de 4% maatwerkadressen (dit zijn de “dure aansluitingen” 
waarvoor een maatwerk tarief bepaald moet worden), de uitvoerende aannemers 
en oplossingen voor de extra vraag naar glasvezel. 
 
Provincie Gelderland 
In december heeft de provincie Gelderland een besluit genomen over de 
voorwaarden waaronder een aangepaste diepteligging mogelijk is. Hiermee komt 
het breedbandnetwerk een belangrijke stap dichterbij, omdat de weg vrij is om 
ook glasvezel te leggen langs provinciale wegen. Deze wegen zijn onmisbaar voor 



het totale netwerk.  
 
Realisatie  
De wethouders hebben al afspraken gemaakt met CIF dat de Gelderse FoodValley-
gemeenten als één van de eerstvolgende gebieden worden aangepakt. 
 
Zodra meer bekend is over de concrete realisatieplanning zullen wij u nader 
informeren. 
 

 


